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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Orbán Viktor, miniszterelnök 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Milyen szinten, milyen gyakorisággal és menterend 
szerint zajlanak egyeztetések a Müncheni Műszaki Egyetem (TUM) és a Central European 
University (CEU) között megkötött együttműködési megállapodás óta?” " 

Tisztelt Miniszterelnök Úr!

Idén május első napjaiban kötött megállapodás egymással a Müncheni Műszaki Egyetem (TUM) és
a Central  European University (CEU), közösen kidolgozták azt az együttműködési tervet,  hogy
milyen  területeken  tud  együttműködni  a  két  intézmény.  Ez  akár  jó  hír  is  lehetne,  hiszen  nem
egyszerűen a CEU ügyében egy pozitív fordulat, hanem egy igen erős német intézmény belepésével
tovább gazdagodhat a magyar felsőoktatási kínálat.

Az együttműködés realizálásának feltétele, hogy a CEU amerikai diplomákat kiadó egyetemként
szabadon  működhessen  Magyarországon.  Ezért  is  kérték  azt  Magyarország  kormányától,  hogy
biztosítsa  azokat  a  jogi  garanciákat,  amelyek  lehetővé  teszik,  hogy  közösen  megnyithassák  a
magyar - bajor tudományos és egyetemi együttműködés új fejezetét.

Azonban  –  a  nyilvánosságból  ismert  információk  szerint  -  a  kormány vonakodik,  nem vizsgál
semmit, azt sem, hogy a CEU megfelel-e a felsőoktatási törvény követelményeinek.

Ha  pedig  így  van,  akkor  bizony  a  kormány  "elszabotálja"  a  CEU  és  a  TUM  között  létrejött
elképzelést, mert garancia hiányában a bajor állam sem tud belépni a megállapodás mögé.

Ön  és  kormányának  tagjai  persze  mondhatják  azt,  a  CEU-t  nem vegzálta  senki,  „különösen  a
kormány nem”. A helyzet azonban az, hogy már a CEU-t falhoz állító törvényi szabályozás is az Ön
politikai akarata volt.  Továbbá miután a CEU megfelelt az új törvényi feltételeknek, a kormány
képviselői  ugyancsak  elszabotálták  azt,  hogy  a  formai  feléttelek  teljesülését  vizsgálva  érdemi
párbeszédet folytasson az egyetem vezetésével, annak érdekében, hogy a CEU ne kényszerüljön
képzéseinek először csak egy részét, majd többségét elvinni Budapestről Bécsbe.



Tisztelt Miniszterelnök Úr!

Segítse elő, hogy tisztán lássunk a CEU ügyében!

Kérem, adjon végre tájékoztatást arról, hogy milyen szinten, és milyen menetrend szerint zajlottak
érdemi egyeztetések az elmúlt bő egy évben a kormány képviselői, az egyetem képviselői között!

Továbbá, az alábbi kérdésre várok konkrét választ:

- Kapott-e a magyar kormány bármilyen hivatalos dokumentumot a CEU hazai működésének előírt
törvényi feltételei kapcsán az Amerikai Egyesült Államokból, amely alapján – ha van rá politikai
akarat – aláírható a CEU egyetem valamennyi képzésének további hazai működését lehetővé tevő
megállapodás?

- Miután  a  Müncheni  Műszaki  Egyetem  (TUM)  és  a  Central  European  University  (CEU)
megállapodott egymással, szóba állt-e a magyar kormány, és ha igen milyen szintem a két egyetem
vezetésével?

- A kormány  képviseletében  ki  a  kijelölt  felelőse  a  megállapodásban  érintett  intézményekkel
kapcsolatos egyezetetéseknek?

- Milyen szinten, milyen gyakorisággal és menetrend szerint zajlanak ezek az egyeztetések?

- Milyen  kormányzati  szervek  közreműködésével  végeztek  eddig,  vagy  végeznek  és  mióta
vizsgálatot a CEU ügyében, továbbá mit vizsgálnak még?

Várom megtisztelő válaszát!

Budapest, 2019. május 13.

dr. Szabó Szabolcs

független országgyűlési képviselő
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